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PROTOKÓŁ  
z obrad LIII Sesji Rady Gminy Sorkwity 

z dnia 31 sierpnia 2023r. 
 

Nagranie z LIII sesji dostępne jest pod dresem: https://gminasorkwity.sesja.pl  
 
Początek posiedzenia godz.900. 
Zakończenie obrad godz.1010 
Obecnych radnych 15 radnych 
Nieobecnych: ---------- 
Podjęto uchwały od Nr LIII/373/2023 do Nr LIII/383/2023                                                         
 

Porządek posiedzenia. 
Dot. pkt. 1  Otwarcie sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta otworzyła LIII sesję Rady Gminy Sorkwity.                                                   
Ustawowy skład Rady Gminy Sorkwity wynosi 15 radnych. Stwierdziła, że w sesji uczestniczy                                           
15 radnych, co stanowi kworum, przy którym Rada Gminy może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 
 
  
Dot. pkt.2   Zgłaszanie wniosków o zmianę w porządku obrad. 
 
1. Otwarcie sesji i ogłoszenie porządku obrad. 

2. Zgłaszanie wniosków o zmianę w porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z LII sesji. 

4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany uchwały nr XLVI/327/2022 z dnia 21 grudnia 2022r w sprawie uchwalenia WPF Gminy Sorkwity 

na lata 2023-2032. 

b) zmiany budżetu Gminy Sorkwity na 2023r., uchwalonego uchwałą nr XLVI/328/2022 z dnia 21 grudnia 

2022r.  

c) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu Mrągowskiego. 

d) powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydata na ławnika. 

e) zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji w Olsztynie informacji o kandydacie na ławnika.  

f) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Sorkwity a Gminą Mrągowo oraz 

Społeczno-Oświatowym Stowarzyszeniem Pomocy Pokrzywdzonym i Niepełnosprawnym EDUKATOR 

w Łomży w sprawie organizowania, prowadzenia i finansowania nauki religii dla uczniów wyznania 

ewangelickiego w pozaszkolnym punkcie katechetycznym przy Parafii Ewangelicko-Augsburskiej w 

Sorkwitach w roku szkolnym 2023-2024. 

g) przystąpienia Gminy do Stowarzyszenia Lokalna Grupa Rybacka MAZURY. 

h) zmiany uchwały nr VII/40/2015 Rady Gminy Sorkwity z dnia 29.04.2015r. w sprawie przystąpienia 

Gminy Sorkwity do  Stowarzyszenia Lokalna Grupa działania Mazurskie Morze. 

i) wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości  gruntowej stanowiącej własność 

Gminy Sorkwity położonej w obrębie Burszewo z przeznaczeniem na poprawienie warunków 

zagospodarowania nieruchomości przyległej. 

j) zamiany gruntów stanowiących własność Gminy Sorkwity na grunty stanowiące własność osoby 

fizycznej. 

k) współpracy z Ewangelickim Stowarzyszeniem BETEL- Centrum Integracji Społecznej w Mrągowie.   

5. Interpelacje i wnioski radnych. 
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6. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 

7. Informacja Wójta Gminy o pracach Wójta w okresie między sesjami. 

8.  Sprawy różne. 

9.  Zamknięcie sesji.                                                                                                                       

 
Przewodnicząca Rady Gminy zapytała czy są jakieś wnioski o zmianę w porządku sesji. Z powodu ich braku przeszła 
do kolejnego punktu Porządek obrad nie został zmieniony.  
 
 
Dot. pkt. 3   Przyjęcie protokołu z LII sesji   
 
 Przewodnicząca Rady Mariola Plichta - prosiła o zgłaszanie uwag do protokołu.  Poinformowała, że protokół jest 
dostępny w Biurze Rady. Ponadto protokoły z sesji znajdują się  na stronie BIP Gminy Sorkwity.                                    
 
 
Przewodnicząca Rady Gminy przeprowadziła głosowanie nad przyjęciem protokołu  z ostatniej sesji. 
 
Głosowanie jawne: 
          Głosowało  - 15 radnych; 
                „za” –  15 radnych. 
            „przeciw” – 0 radnych 

„wstrzymał się „- 0 radnych 
„nie oddanych” – 0 radnych 

 
Dot. pkt 4  Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
 
a- zmiany WPF… 
 
Skarbnik Anna Łuciuk-  poinformowała o zmianach w WPF. Zgodnie ze zmianami w budżecie na dzień 31 sierpnia 
2023 r., dokonano następujących zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Sorkwity: 

1. Dochody ogółem zwiększono o 2 097 162,56 zł, z czego dochody bieżące zwiększono o 2 067 969,56 zł, a 
dochody majątkowe zwiększono o 29 193,00 zł. 

2. Wydatki ogółem zwiększono o 1 497 162,56 zł, z czego wydatki bieżące zwiększono o 1 134 162,56 zł, a 
wydatki majątkowe zwiększono o 363 000,00 zł. 

3. Wynik budżetu jest deficytowy i po zmianach wynosi -3 050 000,00 zł. 

Szczegółowe informacje na temat zmian w zakresie dochodów, wydatków i wyniku budżetu w roku budżetowym 
przedstawiono w tabeli poniżej. 

Tabela 1. Zmiany w dochodach i wydatkach w 2023 roku 
Wyszczególnienie Przed zmianą [zł] Zmiana [zł] Po zmianie [zł] 

Dochody ogółem 37 034 755,47 +2 097 162,56 39 131 918,03 
Dochody bieżące 24 409 921,36 +12 067 969,56 26 477 890,92 
Subwencja ogólna 8 662 316,00 +1 728 440,00 10 390 756,00 
Dotacje bieżące 4 997 140,84 +331 063,36 5 328 202,20 
Pozostałe 8 869 702,52 +8 468,20 8 878 170,72 
Dochody majątkowe 12 624 834,11 +29 193,00 12 654 027,11 
Wydatki ogółem 40 684 755,47 +1 497 162,56 42 181 918,03 
Wydatki bieżące 24 414 110,61 +1 134 162,56 25 548 273,17 
Wynagrodzenia i 
pochodne 8 465 418,89 +78 856,87 8 544 275,76 

Pozostałe wydatki bieżące 15 483 691,72 +815 605,69 16 299 297,41 
Wydatki majątkowe 16 270 644,86 +363 000,00 16 633 644,86 
Wynik budżetu -3 650 000,00 +600 000,00 -3 050 000,00 
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Od 2024 r. nie dokonywano zmian w zakresie planowanych dochodów i wydatków budżetowych. 

W Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Sorkwity: 

Przychody budżetu zmniejszono o 600 000,00 zł i po zmianach wynoszą 8 326 367,00 zł. 

Rozchody nie uległy zmianie. 

Szczegółowe informacje na temat zmian w zakresie przychodów i rozchodów w roku budżetowym przedstawiono w 
tabeli poniżej. 

Tabela 2. Zmiany w przychodach i rozchodach na 2023 rok. 
Wyszczególnienie Przed zmianą [zł] Zmiana [zł] Po zmianie [zł] 

Przychody budżetu 8 926 367,00 -600 000,00 8 326 367,00 
Wolne środki 2 566 004,33 600 000,00 1 966 004,33 
Źródło: opracowanie własne. 

W zakresie zawartych umów, rozchody Gminy Sorkwity zaplanowano zgodnie z harmonogramami. W tabeli poniżej 
spłatę ww. zobowiązań przedstawiono w kolumnie „Zobowiązanie historyczne”. 

Spłatę zobowiązania planowanego do zaciągnięcia ujęto w latach 2023-2023. W tabeli poniżej spłatę ww. zobowiązań 
przedstawiono w kolumnie „Zobowiązanie planowane”. 

Tabela 3. Spłata zaciągniętych i planowanych zobowiązań Gminy Sorkwity 

Rok Zobowiązanie 
historyczne [zł] 

Zobowiązanie 
planowane [zł] Zobowiązania razem [zł] 

2023 300 000,00 4 875 000,00 5 175 000,00 
2024 175 000,00 0,00 175 000,00 
2025 350 000,00 0,00 350 000,00 
2026 700 000,00 0,00 700 000,00 
2027 700 000,00 0,00 700 000,00 
2028 700 000,00 0,00 700 000,00 
2029 750 000,00 0,00 750 000,00 
2030 500 000,00 0,00 500 000,00 
2031 500 000,00 0,00 500 000,00 
2032 500 000,00 0,00 500 000,00 

Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Sorkwity na lata 2023-2032 spowodowały modyfikacje w 
kształtowaniu się relacji z art. 243 ustawy o finansach publicznych. Szczegóły zaprezentowano w tabeli poniżej. 

Tabela 4. Kształtowanie się relacji z art. 243 ust. 1 ustawy o finansach publicznych 

Rok 

Obsługa 
zadłużenia 

(fakt. i plan. po 
wyłączeniach) 

Maksymalna 
obsługa 

zadłużenia (wg 
planu po III 

kwartale) 

Zachowanie 
relacji z art. 

243 (w oparciu 
o plan po 3 
kwartale) 

Maksymalna 
obsługa 

zadłużenia (wg 
przewidywaneg
o wykonania) 

Zachowanie relacji z 
art. 243 (w oparciu o 

przewidywane 
wykonanie) 

2023 3,62% 16,77% TAK 22,68% TAK 
2024 3,33% 16,82% TAK 22,72% TAK 
2025 3,48% 12,01% TAK 17,92% TAK 
2026 5,26% 9,51% TAK 12,38% TAK 
2027 4,96% 10,53% TAK 13,40% TAK 
2028 4,38% 10,94% TAK 13,81% TAK 
2029 4,57% 10,13% TAK 13,00% TAK 
2030 3,03% 11,02% TAK 11,02% TAK 
2031 2,93% 10,91% TAK 10,91% TAK 
2032 2,82% 11,01% TAK 11,01% TAK 

 

Dane w tabeli powyżej wskazują, że w całym okresie prognozy Gmina Sorkwity spełnia relację, o której mowa w art. 
243 ust. 1 ustawy o finansach publicznych. Spełnienie dotyczy zarówno relacji obliczonej na podstawie planu na dzień 
30.09.2022 r. jak i w oparciu o kolumnę „2022 przewidywane wykonanie”. 
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Wartości wykazane w pozostałych pozycjach WPF, stanowią informacje uzupełniające względem pozycji opisanych 
powyżej. Zostały przedstawione w WPF zgodnie z obowiązującym stanem faktycznym, na podstawie zawartych umów 
i porozumień. 

Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  poprosiła komisje o opinie w  sprawie uchwały: 

Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otworzyła dyskusję. Z powodu braku głosów w dyskusji, 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
Głosowanie jawne: 
 
      Głosowało   - 15 radnych; 
              „za” - 15 radnych. 
          „przeciw” - 0 radnych 

 „wstrzymał się” - 0 radnych 
 „nie oddanych” – 0 radnych  

    
Uchwała została podjęta.  
 
 
b- zmiana budżetu..... 
 
Skarbnik Anna Łuciuk-  poinformowała o zmianach w budżecie.  

 
 Budżet Gminy po zmianach wynosi: 

         -  dochody          - 39.131.918,03 zł 
    w tym: dochody bieżące            - 26.477.890,92 zł 
          dochody majątkowe          - 12.654.027,11 zł 
       - wydatki                 -  42.181918,03 zł 
 w tym : wydatki bieżące         -  25.548.273,17 zł 

          wydatki majątkowe            -  16.633.644,86 zł 
Deficyt  budżetu gminy w wysokości 3.050.000,00 zł zostanie pokryty przychodami z lokat bankowych wolnych 
środków jako nadwyżki wolnych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu z lat ubiegłych w kwocie 
1.000.000,00 zł , wolnych środków jako nadwyżki wolnych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, 
wynikających z rozliczeń kredytów i pożyczek z lat ubiegłych w kwocie 1.831.604,33 zł . Spłaty udzielonej w 2022r. 
pożyczki w kwocie 83.995,67 zł. Wolnych środków jako nadwyżki wolnych środków pieniężnych na rachunku 
bieżącym budżetu,  wynikających  z  rozliczenia dochodów  i  wydatków nimi  finansowanych związanych ze  
szczególnymi  zasadami  wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach w kwocie 134.400,00 zł . 
Przychody budżetu w wysokości 8 326.367,00 zł, rozchody w wysokości 5.276.367,00 zł, zgodnie z załącznikiem nr 7. 

Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta poprosiła komisje o opinie w sprawie uchwały: 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otworzyła dyskusję. Z powodu braku głosów w dyskusji, 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
Głosowanie jawne: 
 
     Głosowało    - 15 radnych; 
              „za” - 15 radnych. 
          „przeciw” – 0 radnych 

 „wstrzymał się” - 0 radnych 
 „nie oddanych” – 0 radnych  

Uchwała została podjęta.  
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c- udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej… 
 
Powiat Mrągowski  planuje zakup nowego sprzętu medycznego tj.: wideogastroskopu i wideokolonoskopu, który 
będzie   przeznaczony dla Szpitala Powiatowego w Mrągowie. Całkowita wartość zakupu stanowi kwotę 121 199,31zł, 
w związku z tym Szpital Mrągowski zwrócił się do samorządów z Powiatu Mrągowskiego o dofinansowanie zakupu 
tego sprzętu.  Biorąc pod uwagę fakt ,iż Szpital Powiatowy w Mrągowie służy pomocą medyczną min. mieszkańcom 
Gminy Sorkwity  zasadnym jest udzielenie pomocy Starostwu Powiatowemu w Mrągowie na sfinansowanie części  
kosztów   tej inwestycji .  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta poprosiła komisje o opinie w sprawie uchwały: 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otworzyła dyskusję. Z powodu braku głosów w dyskusji, 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
Głosowanie jawne: 
 
     Głosowało    - 15 radnych; 
              „za” - 15 radnych. 
          „przeciw” – 0 radnych 

 „wstrzymał się” - 0 radnych 
 „nie oddanych” – 0 radnych  

 
Uchwała została podjęta.  
 
d- powołania Zespołu do zaopiniowania  kandydata na ławnika.. 
 
Zgodnie z ustawą z dnia 27 lipca 2001 r. Prawo o ustroju sądów powszechnych ławników do sądów okręgowych oraz 
do sądów rejonowych wybierają rady gmin, których obszar jest objęty właściwością tych sądów - w głosowaniu tajnym. 
Art. 163 § 2 w/w ustawy wskazuje, iż przed przystąpieniem do wyborów rada gminy powołuje zespół, który 
przedstawia na sesji rady gminy swoją opinię o zgłoszonych kandydatach, w szczególności w zakresie spełnienia przez 
nich wymogów określonych w ustawie. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta poprosiła komisje o opinie w sprawie uchwały: 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otworzyła dyskusję. Z powodu braku głosów w dyskusji, 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
Głosowanie jawne: 
 
     Głosowało    - 15 radnych; 
              „za” - 15 radnych. 
          „przeciw” – 0 radnych 

 „wstrzymał się” - 0 radnych 
 „nie oddanych” – 0 radnych  

 
Uchwała została podjęta.  
 
e- zasięgnięcia opinii od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydacie na ławnika  
 
Zgodnie z ustawą Prawo o ustroju sądów powszechnych „Rady gmin zasięgają od komendanta wojewódzkiego Policji 
albo Komendanta Stołecznego Policji informacji o kandydatach na ławników. Informacje o kandydacie na ławnika 
uzyskuje się i sporządza na zasadach określonych dla informacji o kandydacie do objęcia stanowiska sędziowskiego”. 
W określonym w informacji o naborze kandydatów na ławnika w  terminie zostało złożone jedno zgłoszenie. 
Przedmiotowa uchwała zawiera stosowne zobowiązanie Przewodniczącego Rady Gminy Sorkwity do wykonania 
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uchwały tj. do wystąpienia w imieniu Rady Gminy Sorkwity do Komendanta Wojewódzkiego Policji w Olsztynie o 
informację o kandydacie na ławnika. Opinia Komendanta Policji jest niezbędna w dalszym procesie oceny kandydata i 
wyboru ławnika. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta poprosiła komisje o opinie w sprawie uchwały: 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otworzyła dyskusję. Z powodu braku głosów w dyskusji, 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
Głosowanie jawne: 
 
     Głosowało    - 15 radnych; 
              „za” - 15 radnych. 
          „przeciw” – 0 radnych 

 „wstrzymał się” - 0 radnych 
 „nie oddanych” – 0 radnych  

 
Uchwała została podjęta.  
 
f-wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia … 
 
Zgodnie z rozporządzeniem MEN z dnia 14 kwietnia 1992 r. w sprawie warunków i sposobu organizowania nauki 
religii w publicznych przedszkolach i szkołach jeżeli w szkole na naukę religii danego wyznania lub wyznań wspólnie 
nauczających zgłosi się mnie niż 7 uczniów, organ prowadzący przedszkole lub szkołę, w porozumieniu z właściwym 
kościołem lub związkiem wyznaniowym organizuje naukę religii w grupie międzyszkolnej lub pozaszkolnym punkcie 
katechetycznym. Jeżeli w grupie międzyszkolnej lub pozaszkolnym punkcie katechetycznym uczestniczą uczniowie 
szkół prowadzonych przez różne organy, organy te ustalają w drodze porozumienia, zasady prowadzenia grup lub 
punktów katechetycznych. Wysokość dotacji jaką otrzyma Gmina Sorkwity na rok szkolny 2023-2024 ustalona jest na 
podstawie wynagrodzenia nauczyciela religii w ciągu roku szkolnego, podzielonego na liczbę uczniów uczęszczających 
na lekcje religii z danej Gminy i Stowarzyszenia. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta poprosiła komisje o opinie w sprawie uchwały: 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otworzyła dyskusję. Z powodu braku głosów w dyskusji, 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
Głosowanie jawne: 
 
     Głosowało    - 15 radnych; 
              „za” - 15 radnych. 
          „przeciw” – 0 radnych 

 „wstrzymał się” - 0 radnych 
 „nie oddanych” – 0 radnych  

 
Uchwała została podjęta.  
 
g-przystąpienia Gminy do Stowarzyszenia Lokalna Grupa Rybacka Mazury. 
 

Przystąpienie Gminy Sorkwity do Stowarzyszenia Lokalna Grupa Rybacka MAZURY ma na celu spełnienie  
warunków dostępu mieszkańców Gminy Sorkwity do środków Programu Fundusze Europejskie dla Rybactwa (FER), 
będącego instrumentem wsparcia sektorów rybactwa i gospodarki morskiej w Polsce, współfinansowanym ze środków 
Europejskiego Funduszu Morskiego, Rybackiego  i Akwakultury (EFMRA) w nowej perspektywie 2021-2027. 
Zmiany w stosunku do perspektywy 2014-2020 wskazują na możliwość pozyskania środków przez mniejszą liczbę 
Lokalnych Grup Rybackich niż w obecnej perspektywie.  Do finansowania w perspektywie 2021-2027 ma zostać 
wybranych tylko 17 z dotychczasowych 36 grup. Zmieniono sposób określania rybackości i kryteria wyboru Lokalnych 
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Strategii Rozwoju do finansowania ze środków Celu szczegółowego 3.1 Sprzyjanie zrównoważonej niebieskiej 
gospodarce w obszarach przybrzeżnych, wyspiarskich i śródlądowych oraz wspieranie zrównoważonego rozwoju 
społeczności rybackich i sektora akwakultury. Wg dostępnych, aktualnych  informacji największe środki zostaną 
przyznane 5-ciu LGRom o najwyższym wskaźniku zatrudnienia w sektorze rybackim, 5-ciu o najwyższym wskaźniku 
odłowów, a reszta pozostałym 7-miu  LGRom. Ustalone w ten sposób kryteria dostępu do funduszy z Europejskiego 
Funduszu Morskiego, Rybackiego i Akwakultury (EFMRA) na lata 2021-2027, oznaczają,                                       
że  funkcjonujące aktualnie na obszarze Wielkich Jezior Mazurskich  LGRy nie mają szans na pozyskanie funduszy 
w obecnej strukturze (obszar działania, rybackość, zatrudnienie w sektorze rybackim). Z uwagi na powyższe Zarządy 
dwóch grup LGR „Wielkie Jeziora Mazurskie” i LGD „Mazurskie Morze” podjęły decyzję o wspólnym tworzeniu 
strategii rozwoju pod szyldem Lokalnej Grupy Rybackiej MAZURY. Wspólne działanie obejmie obszar 17 gmin i 
pozwoli na spełnienie kryteriów dostępu do funduszy z Europejskiego Funduszu Morskiego, Rybackiego i Akwakultury 
(EFMRA) na lata 2021-2027 oraz pozyskania środków dla członkowskich samorządów, w tym sektora rybackiego, 
publicznego i pozarządowego. Przy łączeniu obszaru (niezbędna jest jego spójność terytorialna) będzie brany pod 
uwagę szczególnie wskaźnik rybackości z poszczególnych gmin. W ramach Partnerstwa powstanie jedna Lokalna 
Strategia Rozwoju (LSR) obejmująca dotychczasowy obszar działania Stowarzyszenia Lokalna Grupa Rybacka 
„Wielkie Jeziora Mazurskie”, Lokalnej Grupy Działania „Mazurskie Morze” i kilku innych gmin, czego konsekwencją 
będzie większy wskaźnik rybackości, a tym samym większe szanse na otrzymanie dofinansowania z Europejskiego 
Funduszu Morskiego, Rybackiego i Akwakultury na lata 2021-2027. 
 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta poprosiła komisje o opinie w sprawie uchwały: 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otworzyła dyskusję. Z powodu braku głosów w dyskusji, 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
Głosowanie jawne: 
 
     Głosowało    - 15 radnych; 
              „za” - 15 radnych. 
          „przeciw” – 0 radnych 

 „wstrzymał się” - 0 radnych 
 „nie oddanych” – 0 radnych  

 
Uchwała została podjęta.  
 
h- zmiany uchwały VII/40/2015 w sprawie przystąpienia Gminy do LGD Mazurskie Morze.  
  
Podejmując uchwałę w 2015 r. o przystąpieniu Gminy Sorkwity do LGD "Mazurskie Morze" Rada Gminy 
Sorkwity uwzględniła okres 2014-2020 jako czas współpracy i wdrażania Lokalnej Strategii Rozwoju, 
jednak z intencją kontynuowania tej współpracy w następnych okresach programowania. Głównym celem 
działalności Stowarzyszenia jest wspólne działanie na rzecz szeroko pojętego rozwoju obszarów wiejskich 
naszego regionu. Ponadto Lokalna Grupa Działania będzie miała możliwość korzystania ze środków 
unijnych w kolejnych perspektywach finansowania, m.in. w Programie Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 
2021-2027. W związku z powyższym zasadne jest kontynowanie członkostwa w Stowarzyszeniu Lokalna 
Grupa Działania „Mazurskie Morze” w celu pozyskiwania nowych środków finansowych. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta poprosiła komisje o opinie w sprawie uchwały: 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otworzyła dyskusję. Z powodu braku głosów w dyskusji, 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
Głosowanie jawne: 
 
     Głosowało    - 15 radnych; 
              „za” - 15 radnych. 
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          „przeciw” – 0 radnych 
 „wstrzymał się” - 0 radnych 
 „nie oddanych” – 0 radnych  

 
Uchwała została podjęta.  
 
 

 
i-  wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości stanowiącej własność Gminy …. 
 
Przedmiotem niniejszej uchwały jest wyrażenie zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej o 
powierzchni 0,1600 ha stanowiącej własność Gminy Sorkwity, położonej w obrębie Burszewo opisanej w ewidencji 
gruntów i budynków jako działka 192/1, z przeznaczeniem na poprawienie warunków zagospodarowania 
nieruchomości przyległej działki tj. 192/2 i 191 , obręb Burszewo. Działka będąca przedmiotem sprzedaży ze względu 
na jej kształt długa i wąska nie ma możliwości uzyskać warunków zabudowy, natomiast jest położenie pomiędzy 
działkami rolnymi  wnioskodawcy  oraz wieloletnie użytkowanie tej działki jako działki rolnej, co daje możliwość do 
sprzedaży w/w działki w formie bezprzetargowej na poprawę zagospodarowania sąsiednich działek.  Właściciel 
działek 192/2 i 191  zainteresowany nabyciem złożył stosowny wniosek o nabycie przedmiotowej nieruchomości w 
drodze bezprzetargowej. W/w działka od wielu lat wykorzystywana jest jako grunt rolny.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta poprosiła komisje o opinie w sprawie uchwały: 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otworzyła dyskusję. Z powodu braku głosów w dyskusji, 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
Głosowanie jawne: 
 
     Głosowało    - 15 radnych; 
              „za” - 15 radnych. 
          „przeciw” – 0 radnych 

 „wstrzymał się” - 0 radnych 
 „nie oddanych” – 0 radnych  

 
Uchwała została podjęta.  
 
j- zamiany gruntów stanowiących własność  gminy na grunty stanowiące własność osoby fizycznej.  
 

Właściciele działki 230/2 o powierzchni  0,3500 ha ha położonej w obrębie Burszewie wystąpili z wnioskiem 
o zamianę gruntu oznaczonego nr działki 198/1 o powierzchni 0,3525 ha  położonego w obrębie Burszewo, będącego 
własnością Gminy Sorkwity na w/w działkę oznaczoną nr 230/2 będącej własnością wnioskodawcy z przeznaczeniem 
na budownictwo mieszkaniowe.  Przedmiotowa zamiana nastąpi bez wzajemnych dopłat.  
 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta poprosiła komisje o opinie w sprawie uchwały: 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otworzyła dyskusję. Z powodu braku głosów w dyskusji, 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
Głosowanie jawne: 
 
     Głosowało    - 15 radnych; 
              „za” - 15 radnych. 
          „przeciw” – 0 radnych 

 „wstrzymał się” - 0 radnych 
 „nie oddanych” – 0 radnych  
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Uchwała została podjęta.  
 
k-współpracy z ewangelickim Stowarzyszeniem BETEL .. 
 
Podstawowym celem realizacji współpracy Gminy Sorkwity z Ewangelickim Stowarzyszeniem  BETEL – Centrum 
Integracji Społecznej w Mrągowie jest rozwój dotychczas zbudowanego dialogu współdziałania pomiędzy sektorami, 
zwłaszcza w zakresie realizacji zadań publicznych oraz innowacyjność i kreatywność w podejmowanych inicjatywach. 
Partnerska współpraca pomiędzy Gminą Sorkwity a Ewangelickim Stowarzyszeniem  BETEL – Centrum Integracji 
Społecznej w Mrągowie opierać się będzie na realizacji programów reintegracji społeczno-zawodowej mieszkańców 
Gminy Sorkwity, oraz umożliwieniu współpracy z Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej w Sorkwitach w procesie 
rekrutacji osób do pracy oraz wsparcie merytoryczne pracownika socjalnego. Nawiązanie niniejszej  współpracy 
znacznie przyczyni się do zwiększenia aktywności zawodowej mieszkańców Gminy Sorkwity. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta poprosiła komisje o opinie w sprawie uchwały: 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otworzyła dyskusję. Z powodu braku głosów w dyskusji, 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
Głosowanie jawne: 
 
     Głosowało    - 15 radnych; 
              „za” - 15 radnych. 
          „przeciw” – 0 radnych 

 „wstrzymał się” - 0 radnych 
 „nie oddanych” – 0 radnych  

 
Uchwała została podjęta.  
 
 
 
 
Dot.pkt. 8 Interpelacje i wnioski radnych. 
 
Radna Maria Gałązka- poprosiła o podjęcie działań w sprawie wycinki topól i przyspieszenia tematu w sprawie 
oświetlenia w Rodowie.  
 
Radny Zygmunt Duda- zgłosił aby przypomnieć PZD w Mragowie o naprawie drogi w Rybnie i Kozłowie. 
Zapytał kiedy rusza remont drogi Rybno-Rozogi. 
 
 
Dot.pkt.9-odpowiedzi 
 
Wójt udzielił odpowiedzi w sprawie napraw dróg oraz oświetlenia w Rodowie. 
 
Radny B. Kossakowski-odpowiedział, że trwa pierwszy etap remontu drogi – wycinka drzew. Jesienią rozpoczną się 
roboty.  
 
 
Dot.pkt.10  Informacja Wójta Gminy o pracach Wójta w okresie między sesjami 
 
Od ostatniej sesji na której została przedstawiana informacja wójta wydano 20 zarządzeń  i przygotowano                    
11 projektów uchwał. 
 
Kolejno Wójt uczestniczył w: 
 
26.06-walnym zgromadzeniu Stowarzyszenia 16-tka 
30.06- wyjeździe studyjnym do Gminy Kaliska 
01.07- 16-tym turnieju sołectw gminy Sorkwity 
04.07- podpisaniu umowy na termomodernizację budynku UG, Ośrodka zdrowia, Remizy OSP Rybno  
     - spotkaniu organizacyjnym Festiwalu Kultury Mazurskiej 
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08.07- uroczystości 650-lecia Zyndak 
      - festynie średniowiecznym w Kozłowie 
10.07- spotkaniu w Starostwie Powiatowym w Mrągowie w sprawie budowy klastrów energetycznych  
14.07- zebraniu sołeckim w Kozłowie ( wybory sołtysa i członków Rady Sołeckiej)  
18.07-spotkaniu Stowarzyszenia WJM 
27.07- wizji lokalnej na rzece Krutyni 
25.07- złożeniu wniosków w naborze do VI edycji z Polskiego ładu na drogi 
28.07- spotkaniu z przedstawicielem BGK w sprawie odbudowy zabytków. 
31.07- podpisaniu umowy na termomodernizację ul. Młynowej i Żytniej w Warpunach 
01.08- spotkaniu organizacyjnym Festiwalu Kultury Mazurskiej 
02.08-powiatowych obchodach Święta Policji w Mrągowie 
11.08- rozstrzygnięciu przetargu na oświetlenie Stary Gieląd i Młynik 
13-13.08- obchodach XII Festiwalu Kultury Mazurskiej 
16.08-konsultacjach nowego programu Ryby 
22.08- spotkaniu w sprawie realizacji programu odbudowy zabytków  
25.08- rozmowach Sorkwickich 
27.08- dożynkach parafialnych w Warpunach 
 
 
 
 
Dot.pkt 8 Sprawy różne 
 
Radny Zygmunt Duda zapytał kiedy będzie wykonany chodnik w Rybnie koło świetlicy, oraz odwodnienie w piwnicy. 
Radna Mariola Plichta- poprosiła o uprzątnięcie drzewa przewróconego po burzy na osiedlu w Sorkwitach.  
 
 
Dot.pkt.9 Zamknięcie sesji  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta zamykam LIII Sesję Rady Gminy Sorkwity. 
 
 
 Protokół sporządziła:                                                                                                      
Magdalena Krawczyk 
 

Przewodnicząca Rady Gminy                                                                                     
Mariola Plichta 


